

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

MINISTRE DE L'ENVIRONNEMENT, DE LA
PROTECTION DE LA NATURE ET DU
DEVELOPPEMENT DURABLE



REPUBLIC OF CAMEROUN
PEACE-WORK-FATHERLAND

MINISTRY OF ENVIRONMENT, PROTECTION OF
NATURE AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT

00002

25 MAI 2021

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N° /AONO/MINEPDED/CIPM/-2021 DU
**POUR LA FOURNITURE EN PROCEDURE D'URGENCE EN DEUX LOTS DES EQUIPEMENTS
DE LABORATOIRE DANS LES UNIVERSITES DE BUEA ET DE YAOUNDE 1.**

Lot 1 : acquisition des accessoires nécessaires au fonctionnement optimal des équipements de laboratoire du Centre de Biotechnologie de l'université de Yaoundé 1

Lot 2 : Acquisition d'un Step One™ PCR real Time y compris certains accessoires nécessaires au fonctionnement optimal de certains équipements du laboratoire du centre de biotechnologie de l'université de Buea

1. Objet de l'appel d'offres

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public pour l'exercice 2021, Le Ministère de l'Environnement, de la Protection de la Nature et du Développement Durable (MINEPDED) lance en procédure d'urgence un appel d'offres national ouvert pour la fourniture en procédure d'urgence en deux lots des équipements de laboratoire dans les universités de Buea et de Yaoundé 1.

2. Consistance de la prestation

Les prestations objets du présent Appel d'Offres sont constituées de deux lots :

- Lot1 : acquisition des accessoires nécessaires au fonctionnement optimal des équipements de laboratoire du Centre de Biotechnologie de l'université de Yaoundé 1 ;
- Lot2 : Acquisition d'un Step One™ PCR real Time y compris certains accessoires nécessaires au fonctionnement optimal de certains équipements du laboratoire du centre de biotechnologie de l'université de Buea.

3. Délai de livraison

Le délai maximum prévu par le Maître d'ouvrage pour la livraison des équipements objet du présent appel d'offres est de cent quatre-vingt (180) jours à compter de la date de notification de l'ordre de service de démarrage.

4. Allotissement

Les fournitures sont constituées en deux lots.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel toutes taxes comprises à l'issue des études préalables est de quatre-vingt-dix millions de Francs CFA, soit :

- Lot 1 : quarante-deux millions trois cent cinquante mille (42 350 000) de Francs CFA ;
- Lot 2 : quarante-sept millions six cent cinquante mille (47 650 000) Francs CFA.

6. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à toutes les entreprises nationales spécialisées dans le domaine d'importation, de vente des équipements de laboratoire de biotechnologie ou dans le commerce général ayant une bonne connaissance de la réglementation nationale en matière d'importation, de conditionnement et de transport des équipements de laboratoire et remplissant les conditions d'accès à la commande publique conformément à la réglementation en vigueur.

7. Financement

Les prestations objet du présent appel d'offres sont financées par le Budget d'Investissement Public (BIP 2021), pour un montant toutes taxes comprises de quatre-vingt-dix millions (90 000 000) de francs CFA, sous imputation 55 28 362 02 4419190 2270.

8. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables au Ministère de l'Environnement, de la Protection de la Nature et du Développement Durable sis à l'Immeuble Ministériel N°2, 7ème étage, portes 704 ou 708 dès publication du présent avis.

9. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu au Ministère de l'Environnement, de la Protection de la Nature et du Développement Durable sis à l'Immeuble Ministériel N°2, 7ème étage, portes 704 ou 708 dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de cinquante mille (50 000) Francs CFA, payable au Trésor Public.

10. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais, en sept (07) exemplaires, dont un (01) original et six (06) copies, marquée comme tel, devra parvenir au Ministère de l'Environnement, de la Protection de la Nature et du Développement Durable sis à l'Immeuble Ministériel N°2, 7ème étage, portes 704 ou 708, au plus tard le 16 Juin 2021 à **14 heures** précises et devra porter la mention :

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
POUR LA FOURNITURE EN PROCEDURE D'URGENCE EN DEUX LOTS DES EQUIPEMENTS DE
LABORATOIRE DANS LES UNIVERSITES DE BUEA ET DE YAOUNDE 1**

Lot 1 : acquisition des accessoires nécessaires au fonctionnement optimal des équipements de laboratoire du Centre de Biotechnologie de l'université de Yaoundé 1

Lot 2 : Acquisition d'un Step One PCR real Time y compris certains accessoires nécessaires au fonctionnement optimal de certains équipements du laboratoire du centre de biotechnologie de l'université de Buea

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

NB : En cas de choix ou de soumission pour un lot, veuillez préciser le numéro du lot choisi

11. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO d'un montant de huit cent

quarante mille (840 000) de francs CFA pour le lot1 et neuf cent quarante mille (940 000) francs CFA pour le lot2.

Ces cautions doivent être valables pendant trente (30) jours au-delà de la date de validité des offres.

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par les services émetteurs ou une autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des pièces administratives, des offres techniques et financière, aura lieu le 16 JUIN 2021 à **15 heures** précises par la Commission Interne de Passation des Marchés qui siège à l'occasion dans la salle de conférence de la Brigade des Inspections Environnementales du MINEPDED, 2^{ème} étage, sis au lieu-dit Montée Ane Rouge, face A-Z Computer.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

14. Critères d'évaluation

a. Critères éliminatoires

- Absence ou non-conformité d'une pièce administrative après le délai de 48 heures accordé par la commission ;
- Absence de la caution de soumission ;
- Fausses déclarations ou la présence de pièces falsifiées dans les offres du soumissionnaire ;
- Absence de la marque et des fiches techniques du fabricant ;
- Absence d'un des équipements objet du présent appel d'offres ;
- Absence d'une preuve d'acquisition des équipements de laboratoire ou du matériel médical auprès d'un fournisseur étranger au moins une fois au cours des trois dernières années (2018, 2019, 2020).
- Absence de la déclaration sur l'honneur attestant que le soumissionnaire n'a pas abandonné un marché au cours des trois dernières années ;
- Absence d'une attestation de visite des sites signée sur l'honneur pour chacun des lots ;
- Note technique (critères essentiels) inférieure à 3/4 oui.

b. Critères essentiels

- Références de l'entreprise au cours des trois (03) dernières années ;
- Service après-vente ;
- Garantie des équipements ;
- Délai de livraison.

15. Attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre a été reconnue conforme pour l'essentiel aux spécifications techniques du Dossier d'Appel d'Offres et évaluée la moins-disante en incluant le cas échéant les remises proposées et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter ledit marché de façon satisfaisante. En outre, un soumissionnaire peut être attributaire d'un ou des deux lots.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant quatre-vingt-six (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Ministère de l'Environnement, de la Protection de la Nature et du Développement Durable sis à l'Immeuble Ministériel N°2, 7^{ème} étage, portes 704 ou 708.

Yaoundé, le 25 MAI 2021

LE MINISTRE DE L'ENVIRONNEMENT, DE LA PROTECTION
DE LA NATURE ET DU DEVELOPPEMENT DURABLE.
(AUTORITE CONTRACTANTE)

Copies:

- MINMAP
- MINEPDED
- ARMP
- President CIPM
- Affichage



[Signature]
HELE Pierre

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

MINISTRE DE L'ENVIRONNEMENT, DE LA
PROTECTION DE LA NATURE ET DU
DEVELOPPEMENT DURABLE



REPUBLIC OF CAMEROUN
PEACE-WORK-FATHERLAND

MINISTRY OF ENVIRONMENT, PROTECTION OF
NATURE AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT

25 MAI 2021

NATIONAL OPEN CALL FOR TENDER NOTICE
/AONO/MINEPDED/CIPM/-2021 OF
FOR THE EMERGENCY PROCEDURE SUPPLY IN TWO LOTS OF LABORATORY EQUIPMENT
IN THE UNIVERSITIES OF BUEA AND YAOUNDE 1

Lot 1: acquisition of the accessories necessary for the optimal functioning of the laboratory equipment of the Biotechnology Center of the University of Yaoundé 1

Lot 2: Acquisition of a Step One™ Real Time PCR including certain accessories necessary for the optimal functioning of certain equipment of the laboratory of the biotechnology center of the University of Buea

1. Subject of the call for tenders

As part of the execution of the Public Investment Budget for fiscal year 2021, the Ministry of the Environment, Nature Protection and Sustainable Development (MINEPDED) is launching an emergency call for tenders national open for the emergency procedure supply in two batches of laboratory equipment in the universities of Buea and Yaoundé 1.

2. Consistency of the service

The services covered by this Call for Tenders consist of two lots:

- Lot 1: acquisition of the accessories necessary for the optimal functioning of the laboratory equipment of the Biotechnology Center of the University of Yaoundé 1;
- Lot2: Acquisition of a Real Time Step One™ PCR including certain accessories necessary for the optimal functioning of certain equipment of the laboratory of the biotechnology center of the University of Buea.

3. Delivery time

The maximum time limit provided by the Client for the delivery of the equipment covered by this call for tenders is one hundred and eighty (180) days from the date of notification of the start-up service order.

4. Allotment

The supplies are made up in two lots.

5. Estimated cost

The estimated costs including all taxes at the end of the preliminary studies are:

- Lot 1: forty two million three hundred and fifty thousand (42,350,000) CFA Francs.
- Lot 2: forty seven million six hundred and fifty thousand (47,650,000) CFA Francs.

6. Participation and origin

Participation in this Call for Tenders is open to all national companies specializing in the field of importation, sale of biotechnology laboratory equipment or in general trade with a good knowledge of national import regulations, packaging and transport of laboratory equipment and fulfilling the conditions for access to public procurement in accordance with the regulations in force.

7. Funding

The services covered by this call for tenders are financed by the Public Investment Budget (BIP 2021), for an amount including all taxes of ninety million (90,000,000) CFA francs, under charge 55 28 362 02 4419190 2270.

8. Consultation of the Invitation to Tender File

The Tender File can be consulted during working hours at the Ministry of the Environment, Nature Protection and Sustainable Development located at Ministerial Building N ° 2, 7th floor, doors 704 or 708 upon publication. of this notice.

9. Acquisition of the Bidding Document

The file can be obtained from the Ministry of the Environment, Nature Protection and Sustainable Development located at Ministerial Building N ° 2, 7th floor, doors 704 or 708 upon publication of this notice, against payment of a non-refundable sum of fifty thousand (50,000) CFA Francs, payable to the Public Treasury.

10. Submission of tenders

Each offer written in French or English, in seven (07) copies, including one (01) original and six (06) copies, marked as such, must reach the Ministry of the Environment, Nature Protection and Sustainable Development located at Ministerial Building N ° 2, 7th floor, doors 704 or 708, no later than ~~11 0 JUL 2021~~ at 2 p.m. sharp and must bear the following mention:

NATIONAL OPEN CALL FOR TENDER NOTICE FOR THE EMERGENCY PROCEDURE SUPPLY IN TWO LOTS OF LABORATORY EQUIPMENT IN THE UNIVERSITIES OF BUEA AND YAOUNDE 1

Lot 1: acquisition of the accessories necessary for the optimal functioning of the laboratory equipment of the Biotechnology Center of the University of Yaoundé 1

Lot 2: Acquisition of a Step One™ Real Time PCR including certain accessories necessary for the optimal functioning of certain equipment of the laboratory of the biotechnology center of the University of Buea

"To be opened only during the counting session"

NB: In case of choice or submission for a lot, please specify the number of the chosen lot

11. Provisional bond

Each tenderer must attach to its administrative documents, a tender bond established by a first-rate bank or an insurance company approved by the Ministry in charge of finance and listed in Exhibit 12 of the DAO in the amount of eight hundred forty thousand (840,000) CFA francs for lot1 and nine hundred and forty thousand (940,000) CFA francs for lot2. These deposits must be valid for thirty (30) days beyond the validity date of the offers.

12. Admissibility of tenders

Under penalty of rejection, the required administrative documents must be produced in originals or in certified true copies by the issuing services or a competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Call for Tender. They must be less than three (03) months old or have been established after the date of signature of the notice of the call for tenders.

Any incomplete offer in accordance with the requirements of the Invitation to Tender File will be declared inadmissible. In particular, the absence of the bid bond issued by a first-rate bank or an insurance company approved by the Ministry in charge of Finance or the non-compliance with the models of the documents in the Bidding Document, will result in the rejection. outright offer without any recourse.

13. Opening of the bids

The opening of administrative documents, technical and financial offers, will take place on ~~11 0 JUL 2021~~ at 3 p.m. sharp by the Internal Procurement Commission which occasionally sits in the conference room of the MINEPDED Environmental Inspections Brigade, 2nd floor, located at Montée Ane Rouge, opposite AZ Computer.

Only tenderers may attend this opening session or be represented by a duly authorized person of their choice.

14. Evaluation criteria

a. Eliminary criteria

- Absence or non-compliance of an administrative document after the 48-hour period granted by the commission;
- Absence of the bid bond;
- false declarations or the presence of falsified documents in the tenderer's offers;
- absence of the manufacturer's mark and technical data sheets;
- Absence of one of the equipment covered by this call for tenders;
- Lack of proof of acquisition of laboratory equipment from a foreign supplier at least once in the past three years (2018, 2019, 2020).
- Lack of the declaration of honor attesting that the tenderer has not abandoned a contract during the past three years;
- Lack of a site visit certificate for each of the lots;
- technical score (essential criteria) less than 3/4 yes.

b. Essential criteria

- company references over the past three (03) years;
- after-sales service;
- equipment guarantee;
- delivery time.

15. Attribution

The Client will award the contract to the tenderer whose tender has been recognized as conforming essentially to the technical specifications of the Invitation to Tender File and evaluated as the lowest-priced, including, where applicable, the discounts offered and who has the technical and financial capacities required to perform the said contract satisfactorily. In addition, a tenderer may be awarded one or both lots.

16. Period of validity of offers

The tenderers remain committed by their offers for ninety (90) days from the deadline fixed for the submission of the offers.

17. Additional information

Additional information can be obtained during working hours from the Ministry of the Environment, Nature Protection and Sustainable Development located at Ministerial Building No. 2, 7th floor, doors 704 or 708.

THE MINISTER OF THE ENVIRONMENT,
NATURE PROTECTION AND SUSTAINABLE
DEVELOPMENT.

(CONTRACTING AUTHORITY) 25 MAY 2021



[Signature]
HELE Pierre

Copies:

- MINMAP
- MINEPDED
- ARMP
- President CIPM
- Display